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Studienævnet for Planlægning og Landinspektøruddannelsen 

Det Tekniske Fakultet for IT og Design 

 

Referat fra møde i studienævnet for planlægning og landinspektøruddannelsen mandag d. 1. 

marts 2021 kl. 12.30 til 15.30 

 

Mødet foregik via skype. 

 

Til stede: Poul Alberg Østergaard (PAØ), Dahlia Dahan (DD), Sanne Vammen Larsen (SVL), Martin 

Lehmann (ML), Kristian Olesen (KO), Terese Møller Thode (TMT), Chris Kevin Lucas (CKL), Brian 

Vad Mathiesen (BVM), Johan Victor Mayner Petersen (JVMP), Elin Sterten Eggen (ESE), Jonas 

Højberg (JH), Ida Agerbak Trandum (IAT), Lise Schrøder (LS), Henrik Riisgaard (HR), Caroline Borup 

Hansen (CBH), Sara Diana Fayed (SDF), Camilla Vibe Andreasen (CVA), Allis Hansen (AH) (referent) 

 

Afbud: Michael Tophøj Sørensen (MTS) 

 

0) Konstituering af studienævn 

a) Baggrund: Konstituering af studienævn – herunder valg af formand og næstformand  

b) Behandling: Drøftelse og valg af formand og næstformand 

c) Konklusion:  

Poul Alberg Østergaard blev valgt som formand. Jonas Højberg blev valgt som næstformand. 

 

1) Godkendelse af dagsorden  

a) Baggrund: Gennemgang af dagsorden  

b) Behandling: Godkendelse 

c) Konklusion: Godkendt. 

2) Opfølgning fra sidste SN-møde (Poul og Allis. Sanne vedr. punkt 3) 

a) Baggrund: Opfølgning 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

1) Evaluering af den opsøgende indsats ifm. Covid-19: 

    PAØ orienterede kort om rapporten. Primært sidste halvdel af side 2 og øverst side 3, som vi skal 

    være opmærksomme på.  

2) Rapport om studerendes kvantitative evaluering af studiemiljøet. Foråret 2020: 

    I forbindelse med at institutterne indberettede resultater fra de kvantitative standardiserede  

    studiemiljøspørgsmål fra forårssemestret 2020, udarbejdede Studieservice en rapport.    

    Rapporten indeholder en opsamling af resultaterne på hhv. fakultets- og campus- og  

    institutionsniveau. Rapporten har været behandlet i Studiemiljørådet og Det Strategiske      

    Uddannelsesråd, som har brugt den til at drøfte eventuelle opmærksomhedspunkter og indsatser for   

    området. Rapporten til SN til orientering. PAØ tog rapporten ad notam og konstaterede ikke  

    punkter, hvor PL-SN boner negativt ud. 

3) Ny bacheloruddannelse i ”General Engineering”: 

    I Dekanens julehilsen blev ny bacheloruddannelse nævnt. Uddannelsen blev omtalt som en bred 

    ingeniøruddannelse med bæredygtighed som et vigtigt omdrejningspunkt. Organisatorisk hører    

    uddannelsen under ENG, men er blevet til i et samspil mellem ENG og TECH, som også fortsat vil   
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samarbejde om uddannelsen.  

SVL mente ikke at indholdet er en konkurrent til BEM. Projektarbejde lægger op til bæredygtighed, 

men kursusmodulerne gør ikke. Det blev besluttet, at programkoordinatorerne på BEM kandidat skal 

tage stilling til, hvorvidt uddannelsen kan give adgang til BEM kandidat. Det varer dog nogle år inden 

de første dimittender bliver færdige. 

4) Dimittendundersøgelse på BEM og SusCi: 

PAØ orienterede kort om, at spørgsmål blev sendt i høring hos programkoordinatorerne. I og med, at 

der ikke var tilbagemeldinger, blev de generelle spørgsmål i dimittendundersøgelsen bibeholdt. 

5) Formøde med de studerende: 

PAØ orienterede kort om, at der inden dagens SN-møde blev afholdt et formøde med de studerende, 

hvor de blev orienteret om studienævnet, studienævnsarbejdet og de studerendes rolle heri. Ydermere 

blev de studerende på vegne af studieleder opfordret til at deltage i PLAN studiemiljøudvalg.  

 

3) Nyt fra studerende 

a) Baggrund: Meddelelser fra studerende, herunder nyt fra næstformand) Behandling: Orientering 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

DD (LAND, KBH): Ønske fra de studerende om at bedømmelser vedr. skriftlige eksamener afgives 

samtidig til alle studerende pr. modul pr. campus. Oplevede problemer vedr. et kursus på LAND5. PAØ 

har efterfølgende været i kontakt med de forelæsere DD nævnte. 

Ydermere, nævnte DD at der var bekymring hos de studerende på LAND om, hvorvidt de nuværende 

dispensationer omkring adgang til landmålingsudstyr også vil være gældende i tilfælde af stramninger 

vedr. COVID-19. PAØ svarede, at AAU ikke kunne garantere mod udefrakommende beslutninger. 

JH (LAND, AAL): Intet nyt udover at SPLM2 var ved at afsøge muligheder for udlandsophold eller 

projektorienteret forløb i en virksomhed på SPLM3. 

TMT (LAND, AAL): Intet nyt. 

SDF (BEM, AAL): Intet nyt.  

CBH (BEM, AAL): PEAS afholdte det årlige alumni arrangement i februar og i år blev det afholdt 

digitalt. PEAS generalforsamling afholdes snart. 

CKL (BEM, AAL): Intet nyt. 

ESE (BEM, KBH): Intet nyt.  

IAT (BEM, KBG og SusCi): Intet nyt. 

JVMP (LAND, KBH): Intet nyt. 

 

4) Nyt fra uddannelserne (ca. 5 min. pr. studienævnsmedlem) 

a) Baggrund: Meddelelser fra studienævnets uddannelsesrepræsentanter 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

BVM (SUSCI): BVM orienterede om, at Rambøll har vist interesse for at ansætte flere studerende fra 

SusCi. 

HR (EMSS): EMSS2 i gang med at afsøge muligheder for projektorienteret forløb i en virksomhed på 

EMSS3. 

KO (UPM): Intet nyt. 

SVL (BEM): Gruppedannelse var en udfordring og der skal formentlig samles op. Ellers intet nyt. 

LS (LAND): Vigtigt at få italesat hvordan de studerende har det vedr. digital undervisning og 

studiemiljø. Det er vigtigt, at semesterkoordinatorer er opmærksomme og evt. lægger ekstra 

styringsgruppemøder ind. Og endvidere opfordrer til social/faglige arrangementer. LAND gruppen 

arbejder ydermere med implementering af ny studieordning vedr. de kommende semestre.  
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PAØ (SEPM): Vigtigt med fokus på social/faglige arrangementer og kontakt til de studerende. 

 

5) Semesterbeskrivelser vedr. efteråret 2021 (Poul) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af efterårssemestre 

b) Behandling: Godkendelse 

c) Bilag: UPM3/SEPM3/EMSS3/CISU3, SusCi3 

d) Konklusion: 

Mindre redaktionelle ændringer til begge semesterbeskrivelser. Ellers godkendt. AH melder ud til de 

respektive semesterkoordinatorer, når semesterbeskrivelserne er klar, idet de skal overføres til nyt 

layout. 

 

6) Status på revision af BEM bachelor (Sanne) 

a) Baggrund: Der er arbejdet på revisionen af BEM bachelor studieordning og SVL vil gerne præsentere et 

forslag til en revideret struktur og få input. 
b) Behandling: Drøftelse 

c) Bilag: Forslag til revideret struktur  

d) Konklusion: 

SVL orienterede om udvalgets arbejde og de økonomiske rammer, hvor der er krav om at skære ned på 

kurserne på BEM3. Følgende input blev givet til det videre arbejde: Ikke optimal sammenhæng mellem 

kurserne på BEM2. Mange aftagere efterspørger kompetencer i GIS og derfor var der forslag om at 

bibeholde ”Bygeografiske metoder” på BEM3.  Ydermere et behov for viden om, hvordan man får GIS 

i brug. Evt. også overveje at gøre ”Bypolitik og planlægning” obligatorisk – f.eks. på BEM3. Vedr. 

projekt på BEM5 blev der udtrykt udfordringer ift. formuleringer ift. de virksomheder, der skulle 

arbejdes med. Der blev opfordret til evt. også at tænke i projektenheder, hvor projektenhedskursus 

kunne indgå. SVL vil holde SN opdateret med det videre arbejde. 

 

7) Evt. 

Vigtigheden af en forventningsafstemning mellem undervisere og studerende ift. digital undervisning 

blev pointeret. Undervisere nævnte, at det er frustrerende at føle at man taler til en mur. Det er vigtigt at 

studerende stadig er opmærksomme på at deltage aktivt i undervisningen. 

 
 

 

 

 

 

 

 


